
 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vážení příznivci, 

v listopadu se nám podařilo dát 
dohromady novou petici pro euro, pro 
kterou sbírá podpisy několik sdružených 
organizací a lze rovněž podepsat na 
Portálu občana. Naším cílem je začít 
velkou kampaň od nového roku. Zatím 
jsme v tichosti nasbírali už 1000 podpisů. 
Mnozí si určitě pamatujete naši první 
petici. Tu jsme předali premiérovi v létě. 
Reagoval, že euro není tématem, které by 
se mohlo řešit či vyřešilo v tomto 
volebním období. Proto je potřeba ještě 
větší úsilí a více podpisů. Detaily 
zveřejníme ještě před zahájením kampaně 
o nové petici. Mezitím už však můžete 
podepsat na zmíněném Portálu občana. 

Michael Pascal Večeř 

 

Slovo předsedy 

 
Věděli jste, že výročí Sametové 
revoluce je i na euromincích? 
Slováci jej nechali vyrazit na dvou 
eura na 20. výročí této události. 
Mince zobrazuje stylizovaný zvon s 
klíči, které mají funkci srdce zvonu, 
jako připomínku demonstrace 17. 
listopadu 1989, na níž protestující 
zvonili klíči, což symbolizovalo 
otvírání dveří. V oběhu je celkem 
milion kusů, zkontrolujte, jestli je 
nemáte doma. 

Euromince sametové revoluce  
 

17. listopad slavíme jako den boje za 
svobodu a demokracii. V roce 1989 jsme 
se toužili vrátit “zpátky do Evropy.” Dnes 
jsme v EU a máme volný pohyb, ale stále 
ještě nemáme euro, společnou měnu se 
státy bývalého západu i východu, které je 
zhmotněním evropských ideálů, společné 
evropské identity a spolupráce. Proto jsme 
i letos, už 3. rokem, měli petiční a 
informační stánek na Václavském náměstí, 
kde jsme celý den debatovali s lidmi. 
Můžete se podívat na krátké video. 

 

Vláda jde krůček po krůčku k plnění 
maastrichtských kritérií. Země bude 
připravená k přijetí eura, pak už bude 
na nás, jestli k tomu přistoupíme, řekl 
v našem rozhovoru Jan Farský. 

 

Můžete 
nás podpořit 
příspěvkem na 
transparentní 
účet: 

 
Zřejmě 20. prosince bude vláda projednávat klíčovou analýzu 
ministerstva financí a České nároční banky, která každý rok 
hodnotí připravenost české ekonomiky na přijetí eura. A letos 
analýza vyzněla pro euro velmi pozitivně. Dokonce budeme už 
příští rok plnit Maastrichtská kritéria, která jsou předpokladem 
dosažení dostatečné úrovně nominální konvergence a úspěšného 
členství v eurozóně. Závěr analýzy přesto nedoporučil stanovit 
termín přijetí eura, a dokonce oproti minulým letům přibyla ještě 
implikace neusilovat ani o vstup do tzv. čekárny na euro ERM 2. 
To se ovšem nelíbí čtyřem stranám vládní koalice stojícím v tomto 
proti ODS. O podobě finálního usnesení se tak rozhodne, až 
hlasováním na vládě. Předtím oslovíme všechny členy vlády a 
průběh jednání budeme sledovat. Více v našem článku, který 
přečetlo téměř 100 000 čtenářů, čímž se nám daří téma šířit i 
mezi širokou veřejnost. 

V prosinci nás čeká velký politický souboj o euro! 

17. listopad 

 Rozhovor s místopředsedou STAN Farským 

  

Česko je součást moderního 
západního prostoru a není 
důvod, aby mělo jinou měnu 
než většina EU, řekl v našem 
rozhovoru bývalý ministr financí 
a ekonom Ivan Pilip. Nechápe, 
proč si stále vymýšlíme důvody 
pro oddalování přijetí eura. 

Rozhovor s ekonomem Pilipem 

 
 

Miroslav Ševčík a Markéta Šichtářová hosty v Senátu. 
Na pozvání senátora Jana Tecla k projednání petice Za 
zachování koruny 6.11.2023. A to vše za podpory 
vrchního ředitele sekce Hospodářské strategie a politiky 
ministerstva financí Davida Prušvice a ředitele odboru 
měnové politiky a fiskálních analýz ČNB Zdeňka Pikharta 
(jeho vyjádření zde). Kam až chce stát zajít? 

Petice proti euru v senátu 

https://portal.gov.cz/e-petice/441-petice-pro-euro
https://youtu.be/Ad-BFSTXcPw
https://youtu.be/IgXrqXV9e1c
https://medium.seznam.cz/clanek/euro-v-cesku-zacina-politicky-boj-o-prijeti-eura-32479
https://www.youtube.com/watch?v=yvWtyXfTqVo
https://www.youtube.com/watch?v=yvWtyXfTqVo
https://x.com/eurovCesku/status/1722312991813578960?s=20

